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Summary :

This research deals with an important educational issue that is the essence of
the recent reform process known to the Algerian educational system, which
aimed to improve the level of learners and teachers and achieve the best results
in the educational field. But despite a certain time after the application of the
second generation curricula, it showed some imbalances and shortcomings. This
necessitated those in charge of the educational field to reconsider it and study
ways to reformulate it in a new way in keeping with the technological
development in the world.

Key- words :
Second Generation Curricula, Educational System Reform, Educational Field.

Résumé :

. Cette recherche traite d'un probléme éducatif important qui est considéré
comme le coeur du récent processus de réforme du systeme éducatif algérien, qui
visait a améliorer le niveau des apprenants et des enseignants et a obtenir les
meilleurs résultats dans le domaine éducatif. Cependant, aprés un peu du temps
de l'application des programmes de deuxieéme génération, on a montré des
déséquilibres et des lacunes. Ce qui a obligé les responsables du domaine
éducatif a le reconsidérer et a étudier les moyens de le reformuler d'une maniere
nouvelle en phase avec 1'évolution technologique dans le monde.

Mots clés: programmes de deuxieme génération, réforme du systeme éducatif,

domaine éducatif.



